
Referat klyngemøde 29. august 22

1.Opfølgning fra sidste møde

Nyt medlem
Thomas Aru bød velkommen til et nyt klyngemedlem, speciallæge Katrine Tefre de Renzy-Martin, der 
starter hos Lægerne ved Fredensvej den 1. september.   

Fællesskab i klyngen
Herefter talte han kort om fællesskabet i klyngen; at vi mødes for at blive inspireret af hinanden og 
anerkendt for det arbejde, vi gør. Det er det, klyngen er til for, og det ligger der meget kvalitet i.

Charlottenlund Lægehus
På mødet i maj fortalte Emilie Toft, at efter hun havde købt et ydernummer af Charlottenlund Læge-
hus, ringede lægerne cirka 600 patienter tilbage. Thomas har efterfølgende talt med Jonas Hertz fra 
Charlottenlund Lægehus, der ikke kan nikke genkendende til dette. Uanset hvad der er op og ned 
i den sag, så er det principielle i fokus: At klyngens medlemmer er enige om, at man ikke kontakter 
sine tidligere patienter, når man har solgt.  

Siden sidst er Charlottenlund Lægehus blevet solgt til den ene læges far, hvorefter de to tidligere 
ejere er blevet ansat i klinikken. De har anlagt retssag mod Danske Regioner og PLO med påstand 
om at underkende Landssamarbejdsudvalgets afgørelse om, at de ikke kan praktisere efter overens-
komst om Almen praksis. Retssagen er berammet til Københavns Byret til domsforhandling i novem-
ber 2023. 

Vi diskuterede Charlottenlund Lægehus’ deltagelse i klyngen i forlængelse af dette. Reglerne for 
klyngesamarbejdet er, at alle klinikejere samt ansatte læger skal deltage. Vi har dog som klynge 
mulighed for at beslutte, om lægerne i Charlottenlund Lægehus skal deltage eller ej. Vi stemte om, 
hvorvidt de fortsat skal være sat på pause til og med næste generalforsamling: 18 stemte for, fire 
stemte imod, mens 13 stemte blankt. 

 
2. Klyngepakke: Henvisninger til kommunale tilbud

Blok 1: Forebyggelses- og rehabiliteringstilbud
Thomas bød velkommen til kommunens repræsentanter fra rehabilitering og forebyggelse: område-
chef Marie Baastrup og konsulent Mikael Bellesso Noes.  

Thomas fremlagde data fra det spørgeskema, alle havde fået tilsendt forud for mødet, blandt andet 
vores kendskab til kommunens tilbud, hvor vi blandt andet talte om, hvilke patientgrupper der mang-
ler tilbud til:
• Sårbare unge med spiseforstyrrelser: Hører under PPR-regi.  
•  Stresscoaching: Der mangler tilbud, men det er topprioritet i kommunen at få det etableret. I det 

hele taget skal der sættes mere ind inden for stress, angst og depression.   
•  Overvægtige børn: Ikke deres område, de børn falder ned mellem nogle stole, men det er et tilta-

gende problem, og Marie Baastrup vil gerne bringe videre.  



•  Commotio-forløb: De findes, men er en del af det, kommunen også skal have styrket.   
•  Erhvervsaktive: Det er et problem, at folk i arbejde ikke kan deltage i forløb, der foregår i dagtimer-

ne. Kommunen er opmærksom på det og prøver at sikre, at deres tilbud også rammer de erhvervs-
aktive. 

•  Psykiatri-light: Et stort problem, som kommunen vil sætte ind på efter stresscoaching. Se tilbud til 
børn og unge i 13-17 års alderen i mistrivsel (STIME), kontaktoplysninger findes på slide 2.  

• Glad-træning: Kommunen har besluttet ikke at tilbyde det, men har mange andre træningstilbud. 
• Ryg-området: Der skal laves en ny model for rehabilitering. 
•  Fysioterapi: Vi henviser mange til fysioterapi, hvor dårlige skal de være for, at vi kan henvise dem 

til kommunens tilbud? Der er nye kriterier på vej; smerter i over fire uger.
•  Kræftopfølgning: Her findes nogle tilbud, men kommunen mangler at gøre en indsats her. Vi skal 

henvise patienterne, så prøver de at passe dem ind i de eksisterende tilbud eller noterer sig, hvad 
der mangler. 

•  Ældre, der gerne vil gå til gymnastik: Ikke en del af kommunens tilbud, så henvis dem til ci-
vilsamfundets tilbud.  

Kommunens tilbud og kommunikation med praksis
Mikael Bellesso Noes, konsulent, rehabilitering og forebyggelse, Gentofte Kommune, holdt oplæg om 
kommunens tilbud og kommunikation med praksis.   

 
Blok 2: Hvordan henviser vi, og hvad holder os tilbage?
 
Vi gennemgik data fra spørgeskemaundersøgelser og kom ind på følgende punkter: 

•  Vi skal bruge dynamiske henvisninger. Medcom har udarbejdet vejledninger til alle systemer.
•  Hvad skal der stå i henvisningen? Borgene vil gerne have, at vi ikke starter fra nul hver gang, så 

hvis der er mulighed for at give noget information, hjælper det kommunen meget. 
•  Patienter med behov for tolk: Kommunen er forpligtet til at stille med tolk til patienter. Så henvis 

dem, så prøver kommunen at finde en løsning.  
•  Kommunen kommer gerne ud til nye læger og fortæller om de tilbud, der findes. 
•  Kommunen afviser som udgangspunkt ingen patienter, men kan vælge at sende dem videre til et 

andet område, hvis vi vurderer, at det er mere passende. 
•  Der findes ikke en samlet indgang til læger med alt relevant information på området på kommunens 

hjemmeside, men det kunne være en idé. 
•  Alle kommunens tilbud ligger på sundhed.dk under ’sundhedstilbud’ i bunden af siden.

3. Tranehaven og lægebemanding 

På mødet blev der spurgt til Tranehaven med hensyn til lægebemanding. Marie Baastrup forklarede, 
at tre læger har sagt op, så der nu kun er en læge. Tranehaven er i gang med en større proces, hvor 
de skal finde ud af, hvilke opgaver de står overfor i fremtiden, og hvordan det hele skal organiseres, 
og hun kan ikke sige noget om, hvad udfaldet bliver. Før var mange arbejdsgange orienteret omkring 
lægerne, hvilket har været uhensigtsmæssigt. Det er ikke et spørgsmål om besparelser, men om at 
de gerne vil gøre det på en anden måde, da det ikke er normalt, at man har behandlingsansvar på et 
sted som Tranehaven. Det handler om at få defineret en god ramme for, hvem der gør hvad frem-
over.   

Emnet har været oppe på Lægekontaktudvalgets møde, som også tager en drøftelse af sagen på 
næste møde.  



Lægerne i Gentofte skal fremover til at køre sygebesøg på Tranehaven. 

Der blev udtrykt utilfredshed med, at vi læger ikke var blevet informeret om, at vi pludselig stod med 
ansvaret. Alle praktiserende lægers bord er fyldt med opgaver, så det betyder, at vi må lægge nogle 
andre opgaver til side. 

Man er velkommen til at kontakte Marie Baastrup på tlf: 3998 8850  

4. Opsamling og afslutning 
 
Lægelauget: Nicolai Utzon-Frank oplyste, at der stadig er en ledig plads.

Tranehaven og bemanding: Nicolai oplyste, at kommunen gerne vil have vores bagom-numre, men 
det har de ikke krav på. De har ikke slået stillingerne på Tranehaven op. De må forvente en lavere 
kvalitet, end hvad de har været vant til, hvis vi skal passe fire lægestillinger. Send gerne kommenta-
rer til Nicolai eller Hans, så går de videre med det. 

Sygebesøg på Tranehaven: Husk at bruge ydelseskode 4292 (ydelseskode), der er en del af para-
graf 2- og lokalaftalerne. 

Husk internat 5.-6. november 2022
 
Datoer for klyngemøder i 2023:
• 27/2 generalforsamling Bernstorff Slot
• 22/5 Bernstorff slot
• 4/9 Bernstorff slot
• 4-5/11 internat Marienlyst.


